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Publications 

CSECS publishes Lumen, a bilingual journal published yearly and based on our annual 

conference. The 2022 issue, “Translation and Appropriation in the Long Eighteenth Century”, is 

almost ready for publishing; the following issue, currently in the works, will be themed 

“Experiencing Modernity; Modernity of Experimentation”. 

 

Conferences 

Our 2022 conference was organized by the University of Ottawa (26-29 October 2022) as a joint 

event, in collaboration with the Eighteenth-Century Scottish Studies Society (ECSSS) and the 

Northeast American Society for Eighteenth-Century Studies (NEASECS). Our next conference will 

be held in Montreal (18-21 October 2023), organized by Concordia University under the theme 

“Matters and Materials of Life, 1660-1820”. 

 

Prizes and grants awarded 

CSECS offers four awards:  

1. the Tom Keymer CSECS Award, presented in collaboration with the British Society for 

Eighteenth-Century Studies (BSECS), to support a postgraduate UK scholar in presenting 

their work at the annual CSECS Conference; 

2. the D.W. Smith Fellowship, to support students and researchers who do not have ready 

access to institutional sources of research funding;  

3. the Mark-Madoff Prize, offered to two students for the best essay written in English and 

the best in French published in the annual issue of Lumen; 

4. the Lumen Essay Prize, for the best essay published in each new issue of Lumen. 

 

Collaborations (with other societies, institutions, organizations) 

As mentioned above, we had recent collaborations with BSECS (the Tom Keymer CSECS Award) 

as well as ECSSS and NEASECS (2022 joint Conference). We are looking forward to collaborate 



with the American Society for Eighteenth-Century Studies (ASECS) for their upcoming 2024 

Annual Meeting, to be held on April 4-7, 2024 in Toronto, Canada. 

 

Outreach efforts (established social media presence, redesigned website, 

made public statements or interventions in matters of public concern, etc.) 

In the past year we have appointed a Communications Secretary to oversee not only our 

website, but also our social media presence and various general communication duties. We are 

also investing in an online membership management service, to simplify joining CSECS and 

renewing memberships, offer diverse payment options as well as automated reminders and 

receipts, streamline our treasurer’s management duties, and overall improve our capacity to 

communicate with our past and present members. 

 

Internal reforms (efforts to expand membership, Diversity/Equity/Inclusion 

initiatives, governance reforms, etc.) 

There have been multiple ongoing discussions and initiatives in the past years in an effort to 

increase the representation and visibility of the Indigenous eighteenth century at CSECS 

conferences. Such efforts have led to the creation of a “Bibliography of Resources to Support 

Research and Teaching the Indigenous Eighteenth Century” on the CSECS website, as well as 

multiple workshops and roundtables at our Conferences. Following up on the recommendations 

included in the report submitted by our Ad Hoc Committee on Decolonization, we are currently 

drafting a strategic plan for EDI in order to reaffirm the Society’s commitment to equity, 

diversity and inclusion in our events, communications and publications. 
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Publications 

La SCEDHS fait paraître annuellement la revue bilingue Lumen, où sont publiés les actes de nos 

congrès. Le numéro de 2022, sous le thème « Traduction et appropriation au dix-huitième 

siècle », est sur le point de paraître; le prochain volume, en préparation, aura pour thème 

« Expérience de la modernité; Modernité de l’expérimentation ». 

 

Congrès 

Notre congrès de 2022 fut organisé par l’Université d’Ottawa (26-29 octobre 2022), en 

collaboration avec la Eighteenth-Century Scottish Studies Society (ECSSS) et la Northeast 

American Society for Eighteenth-Century Studies (NEASECS). Notre prochain congrès se tiendra à 

Montréal du 18 au 21 octobre 2023, sera organisé par l’Université Concordia et aura pour thème 

« Vies et formes de vie, 1660-1820 ». 

 

Prix et bourses 

La SCEDHS offre quatre prix :  

1. le prix Tom Keymer SCEDHS, présenté en collaboration avec la British Society for 

Eighteenth-Century Studies (BSECS), pour aider un universitaire britannique de troisième 

cycle à présenter ses travaux lors du congrès annuel de la SCEDHS; 

2. la bourse de recherche D. W. Smith sur le XVIIIe siècle, dont l’objectif est d’appuyer les 

étudiants et les chercheurs qui ne disposent pas de ressources financières 

institutionnelles en matière de recherche;  

3. le prix Mark-Madoff, offert à deux étudiants pour récompenser la publication du 

meilleur article en français et du meilleur article en anglais dans la dernière parution de 

Lumen; 

4. le prix Lumen, remis pour le meilleur article publié dans chaque nouveau numéro de 

Lumen. 

 



Collaborations (avec d’autres sociétés, institutions, organisations) 

Comme mentionné plus haut, nous avons récemment collaboré avec la BSECS (prix Tom Keymer 

SCEDHS), ainsi qu’avec la ECSSS et la NEASECS (Congrès de 2022). Nous nous réjouissons de 

collaborer avec l’American Society for Eighteenth-Century Studies (ASECS) en vue de leur 

rencontre annuelle de 2024, qui aura lieu à Toronto (Canada) du 4 au 7 avril 2024. 

 

Communications et rayonnement (présence dans les médias sociaux, 

création ou refonte d’un site internet, déclarations publiques ou 

interventions dans les débats de société, etc.) 

Au cours de la dernière année nous avons nommé un Secrétaire aux communications, non 

seulement pour veiller sur notre site internet, mais aussi sur nos médias sociaux, et sur toute 

autre tâche connexe relative aux communications. Nous investissons également dans un 

système de gestion des membres en ligne, qui simplifiera les adhésions et les renouvellements 

de nos membres, qui offrira diverses options de paiement, des avis de renouvellement et des 

reçus automatisés, qui facilitera la gestion des membres pour notre trésorier et qui, en outre, 

améliorera notre capacité à communiquer avec nos membres actuels et anciens. 

 

Réformes à l’interne (démarches pour attirer de nouveaux membres, 

adoption de mesures pour la diversité, l’équité et l’inclusion, changements 

dans la gouvernance, etc.)  

Au cours des dernières années, la volonté de mieux représenter et donner plus de visibilité au 

dix-huitième siècle autochtone dans les congrès de la SCEDHS a donné lieu à plusieurs 

discussions et initiatives. Ces efforts ont notamment donné lieu à la création d’une 

« Bibliographie de la SCEDHS sur le dix-huitième siècle autochtone » sur le site internet de la 

SCEDHS, et à plusieurs ateliers et tables rondes lors de nos congrès. À la lumière des 

recommandations du rapport soumis par notre Comité ad hoc sur la décolonisation, nous 

sommes en train de rédiger un plan stratégique EDI, de manière à réaffirmer l’engagement de 

notre société envers l’équité, la diversité et l’inclusion dans nos événements, nos 

communications et nos publications. 


